
PROTOKÓŁ nr XI/2015 

 

z XI Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 26 października 2015r.  w sali 

Urzędu Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 26 października 2015r. o godz.1300. 

Zakończono w dniu 26 października 2015r. o godz. 1615. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 15 radych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: ----------------------------- 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: -------------------------------- 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek  - Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  - Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  - Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  - wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Przeprowadzenie wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. 

a) przedstawienie opinii o kandydatach na ławników, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) przeprowadzenie głosowania i przedstawienie wyników głosowania, 

d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego             w 

Grodzisku Wlkp. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Granowo, 
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b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr. ewid. 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina 

Granowo, 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki o nr. ewid. 552/4 w miejscowości Granowo, 

d) wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

e) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

f) wprowadzenia opłaty targowej oraz ustalenia stawek opłaty targowej, 

g) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, 

podatku rolnego od osób fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, 

określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie 

sołectw gminy Granowo, 

h) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

i) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego 

zasobu nieruchomości samodzielnego lokalu niemieszkalnego znajdującego się 

w budynku wielorodzinnym nr 3, na działce o numerze ewidencyjnym 89 w 

obrębie Kotowo, gmina Granowo, 

j) uchwalenia regulaminów placów zabaw, boisk sportowych i terenów 

rekreacyjnych na terenie gminy Granowo, 

k) przyjęcia do wykonania przez gminę Granowo zadania z zakresu administracji 

rządowej, 

l) pomocy finansowej udzielonej Powiatowi Grodziskiemu, 

m) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

8. Dyskusja nad uchwałą Nr XI/65/2015 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 29 września 

2015 r. w sprawie apelu samorządu Powiatu Grodziskiego do samorządów gmin: 

Granowo, Grodzisk Wielkopolski, Kamieniec, Rakoniewice, Wielichowo oraz 

podjęcie oświadczenia w w/w sprawie. 

9. Informacja o stanie oświaty w gminie Granowo. 

10. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

11. Wolne głosy i wnioski.  

12. Zakończenie sesji. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

 

1. Uchwała Nr XI/67/2015. 

2. Uchwała Nr XI/68/2015. 

3. Uchwała Nr XI/69/2015. 

4. Uchwała Nr XI/70/2015. 

5. Uchwała Nr XI/71/2015. 

6. Uchwała Nr XI/72/2015. 

7. Uchwała Nr XI/73/2015. 

8. Uchwała Nr XI/74/2015. 

9. Uchwała Nr XI/75/2015. 

10. Uchwała Nr XI/76/2015. 

11. Uchwała Nr XI/77/2015. 

12. Uchwała Nr XI/78/2015. 

13. Uchwała Nr XI/79/2015. 

14. Uchwała Nr XI/80/2015. 

15. Uchwała Nr XI/81/2015. 

16. Uchwała Nr XI/82/2015. 
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Przebieg obrad XI Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad.1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał Wójta Gminy 

Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych, sołtysów poszczególnych wsi i wszystkich 

zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności, że udział w 

posiedzeniu bierze 14 radnych ( nieobecni: radny Ryszard Dybionka ) , a zatem Rada jest 

władna do podejmowania uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu, lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Przeprowadzenie wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. 

a) przedstawienie opinii o kandydatach na ławników, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) przeprowadzenie głosowania i przedstawienie wyników głosowania, 

d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego                  

w Grodzisku Wlkp. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Granowo, 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr. ewid. 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina 

Granowo, 
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c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki o nr. ewid. 552/4 w miejscowości Granowo, 

d) wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

e) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

f) wprowadzenia opłaty targowej oraz ustalenia stawek opłaty targowej, 

g) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, 

podatku rolnego od osób fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, 

określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie 

sołectw gminy Granowo, 

h) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

i) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego 

zasobu nieruchomości samodzielnego lokalu niemieszkalnego znajdującego się 

w budynku wielorodzinnym nr 3, na działce o numerze ewidencyjnym 89 w 

obrębie Kotowo, gmina Granowo, 

j) uchwalenia regulaminów placów zabaw, boisk sportowych i terenów 

rekreacyjnych na terenie gminy Granowo, 

k) przyjęcia do wykonania przez gminę Granowo zadania z zakresu administracji 

rządowej, 

l) pomocy finansowej udzielonej Powiatowi Grodziskiemu, 

m) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

8. Dyskusja nad uchwałą Nr XI/65/2015 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 29 września 

2015 r. w sprawie apelu samorządu Powiatu Grodziskiego do samorządów gmin: 

Granowo, Grodzisk Wielkopolski, Kamieniec, Rakoniewice, Wielichowo oraz podjęcie 

oświadczenia w w/w sprawie. 

9. Informacja o stanie oświaty w gminie Granowo. 

10.Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

11.Wolne głosy i wnioski.  

 12. Zakończenie sesji. 

 

Ad.3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z X sesji. 

Protokół nr X/2015 z  X Sesji Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu w biurze rady.  
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Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu nr X/2015 głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem 

protokołu głosowało 14 radnych, przeciwko-0, wstrzymało się -0. 

Protokół został przyjęty. 

Nad przyjęciem protokołu nr X/2015 głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem 

protokołu głosowało 14 radnych, przeciwko-0, wstrzymało się -0. 

Protokół został przyjęty. 

Przewodniczący Rady zaproponował zmianę do porządku obrad  poprzez dodanie w punkcie 

7 ppkt n), uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Granowo. 

Głosowanie: "za" przyjęciem zaproponowanej zmiany głosowało 14 radnych obecnych na 

sesji. Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Radna Wanda Śron zapytała jak wygląda sprawa wynajmu mieszkania w Kąkolewie od 

Rolniczego Kombinatu Spółdzielczego? Czy prawdą jest, że RKS ma w stosunku do Gminy 

zadłużenie i w związku z tym mieszkanie to ma być w rozliczeniu? 

Wójt wyjaśnił, że mieszkanie w Kąkolewie nie jest przejmowane za zaległości, Gmina musi 

tymczasowo zabezpieczyć mieszkanie socjalne. Pozyskanie takiego mieszkania na terenie 

Gminy nie jest proste. Mieszkanie w Kąkolewie zostało użyczone, trzeba je wyremontować 

ze środków gminnych, aby spełniało wymogi, które są uregulowane w przepisach, nie 

wymaga jednak wysokiego standardu. Wielkość czynszu ma wynosić ok. 200zł., jeśli 

mieszkanie zostanie przyjęte, czynsz będą płacić jego mieszkańcy. Poniesiony nakład na 

remont będzie rozliczony z RKS. 

Radna Krystyna Kasperek zapytała czy wymiana gazociągu na ulicy Sportowej będzie 

dotyczyła wymiana głównej linii czy przyłącza do mieszkań? 

Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że wymiana dotyczy rurociągu, który doprowadza 

gaz do Granowa, nie jest to linia która zasila mieszkania. Linia biegnie od Kotowa. Na ulicy 

Sportowej i Warzywnej będą przeciski, chodzi o to aby było to przeprowadzone mało 

inwazyjnie. 
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Następnie radna Krystyna Kasperek zapytała ile będą kosztować drzewa w parku? 

Wójt wyjaśnił, że jest na to 100% dotacji, Gmina musi zapłacić VAT. 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady korzystając z obecności funkcjonariuszy 

policji z KPP w Grodzisku Wlkp. asp.sztabowego Rafała Kleszcza, asp. Pawła Buszkiewicza 

i mł.asp. Grzegorza Słabego poprosił wszystkich obecnych o zadawanie pytań. 

Aspirant sztabowy Rafał Kleszcz poinformował, że numery telefonów do dzielnicowych 

znajdują się na stronie internetowej KPP w Grodzisku Wlkp. jeśli dzielnicowych nie będzie 

na służbie rozmowa zostanie przekierowana do Komendy Powiatowej. 

Sołtys wsi Separowo Pani Kazimiera Helbig zgłosiła, że wieczorami na boisku w Separowie 

"piratują" quadami i motorami mieszkańcy Granowa. Prosi, aby wieczorami policja pojawiała 

się w Separowie. 

Aspirant sztabowy Rafał Kleszcz powiedział, że nie można liczyć na to, że policjanci ubiorą 

się w cywilne ubrania i będą patrolować, nie ma takiej możliwości. 

Radny Jacek Bresz przedstawił odpowiedź Radnej Powiatu Grodziskiego Pani Natalii Mateji 

na wnioski złożone na posiedzeniu Komisji d/s  Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego Rady Gminy Granowo w dniu 28 września 2015r. w sprawie: 

− zwiększenia patroli policji, 

− profesjonalnej obsługi pacjentów SP ZOZ, 

− ograniczenia dla pojazdów powyżej 15 ton, który został wprowadzony na drogach 

powiatowych. 

Odpowiedź stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

W trakcie przedstawiania  odpowiedzi na salę obrad przybył radny Ryszard Dybionka. 

Aktualna liczba radnych biorąca udział w posiedzeniu 15. 

Radna Krystyna Kasperek zapytała policjantów w jaki sposób patrolują parki w Granowie, 

czy spacerują czy objeżdżają ten teren? 

Aspirant Paweł Buszkiewicz odpowiedział, że najczęściej teren objeżdżają. 

Zdaniem Radnej Kasperek byłoby lepiej gdyby policjanci co jakiś czas przeszli się, aby 

młodzież która ma skłonności do złych zachowań widziała ich. 

Sołtys wsi Niemierzyce Pan Eugeniusz Kokociński zapytał na jakim etapie jest sprawa 

kradzieży stołu na strażnicy w Niemierzycach. 

Aspirant sztabowy Rafał Kleszcz wyjaśnił, że ta sprawą zajmuje się wydział kryminalny. 

Radny Andrzej Kaczmarek chciałby zwrócić uwagę dzielnicowemu z Granowa na sklep 

ogólnospożywczy, na narożniku ulicy 1 Maja z ulicą Kolejową, przez cały niemalże dzień 
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przyjeżdżają  tam samochodami ludzie, którzy nadużywają alkoholu. Należy się temu 

przyjrzeć. 

Sołtys wsi Granowo Pan Zygmunt Kubel poprosił, aby policjancie zainteresowali się 

parkowanymi na ulicy Kolejowej samochodami, które stoją mimo zakazu postoju. 

Mł. asp. Grzegorz Słaby odpowiedział, że były pouczenia teraz te osoby parkujące będą 

karane. 

Po wyczerpaniu pytań do policjantów, przewodniczący Rady podziękował im za przybycie na 

sesję. 

Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Małgorzata Wiśniewska zapytała czy w związku z tym, że jest opracowywana 

dokumentacja na ulicę Powstańców Wlkp. będą łatane na niej dziury? 

Wójt odpowiedział, że jest opracowana dokumentacja ale realizacja ma być ze środków 

unijnych w związku z tym, że czekamy na te środki największe dziury zostaną załatane. 

 

Ad.6. Przeprowadzenie wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. 

 

a) przedstawienie opinii o kandydatach na ławników 

 

Przewodniczący Zespołu opiniującego kandydatów na ławników, Radny Władysław 

Rybarczyk przedstawił opinię Zespołu z dnia 19 października 2015r. dotyczącą kandydatów 

na ławników. 

Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

 

Powołano komisję skrutacyjną w następującym składzie: 

1. Radna Krystyna Kasperek 

2. Radny Marian Kaczmarek 

3. Radny Jacek Bresz 

 

c) przeprowadzenie głosowania i przedstawienie wyników głosowania 

 

Przewodniczący Rady Gminy S.Bielawski poprosił kandydatki o przedstawienie się.  

Pani Teresa Staniszewska-Skowrońska i Pani Beata Sieracka powiedziały kilka słów o sobie. 
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W dalszej części posiedzenia przystąpiono do przeprowadzenia wyborów. 

Radca Prawny Pani Magdalena Podsiadłowska-Pawlak wyjaśniła sposób głosowania. Na 

karcie do głosowania są nazwiska dwóch kandydatów, przy każdym nazwisku jest adnotacja 

na tak i nie. Głosowanie odbywa sie zwykłą większością głosów, więcej musi być głosów za 

niż przeciw.  Radny wskazuje przy danym nazwisku czy jest na tak czy na nie. 

Przeprowadzono głosowanie.  

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.1345 do godz. 1355, aby Komisja 

skrutacyjna mogła policzyć głosy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Grodzisku 

Wlkp. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Radna Krystyna Kasperek przedstawiła protokół 

komisji skrutacyjnej z wyboru ławników do Sądu  Rejonowego. W wyniku tajnego 

głosowania na ławnika do Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. została wybrana: 

1. Pani Beata Sieracka 

2. Pani Teresa Staniszewska-Skowrońska 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/67/2015 w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.9. Informacja o stanie oświaty w gminie Granowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował zmianę do porządku obrad. Punkt 14 posiedzenia 

- Informacja o stanie oświaty w gminie Granowo zrealizować bezpośrednio po punkcie 6 ppkt 

d) obrad. 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

Jako pierwszy sprawozdanie przedstawił dyrektor Szkoły Podstawowej z Oddziałami 

Przedszkolnymi w Bielawach Pan Karol Gidaszewski. 



10 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania przedstawionego 

Przez Dyrektora Gidaszewskiego jak również do sprawozdania Dyrektora Ryszarda Grajka, 

które Radni otrzymali w formie pisemnej. 

Radny Marian Kaczmarek zapytał o wi-fi w szkole, czy to nie obliguje dzieci do przynoszenia 

telefonów komórkowych do szkoły? 

Dyrektor Karol Gidaszewski odpowiedział, że każdy z nauczycieli został wyposażony w swój 

laptop i jeśli pójdzie do którejkolwiek klasy będzie mógł korzystać z internetu do celów 

dydaktycznych. W szkole dzieci mają  zakaz używania telefonów, jeśli dziecko przyniesie 

telefon, jest on rekwirowany i musi zgłosić się po niego rodzic. 

Radny Marian Kaczmarek zapytał Dyrektora Ryszarda Grajka o rozpoczęcie roku szkolnego 

w Granowie. Część rodziców z Drużynia zgłaszała, że dzieci otrzymały cztery niekorzystne 

zmiany: 

-  są wcześnie odbierane a później wracają,  

-  zamknięcie sklepiku szkolnego,  

- opłacanie obiadów, nie można tego zrobić z marszu tylko trzeba określić się wcześniej,  

- potrawy w stołówce są bez soli i bez cukru. 

Dyrektor ZSP w Granowie Ryszard Grajek odpowiedział, że ktoś pierwszy o 645 musi jechać i 

w tym roku trafiło na Drużyń. Sklepik nie został zamknięty, nadal funkcjonuje tylko nie ma w 

nim tego, co prawo zakazuje. Przez kilka dni w skali kraju mnóstwo jedzenia wyrzucono, 

ponieważ dzieci nie chciały jeść potraw bez soli. Pomimo tego, że prawo nie zostało 

zmienione, na jednym ze spotkań pozwolono do końca grudnia używać soli w stołówkach. W 

szkole był robiony audyt, który zlecił Wójt i zgodnie z prawem stołówka szkolna jest 

miejscem gdzie obiad zamawia sie na miesiąc i płaci się za cały miesiąc. Stołówka nie może 

pełnić funkcji baru.. Jeżeli do końca października uczeń wybierze sobie 10 dni z miesiąca 

listopada, kiedy chce zjeść obiad może to załatwić. Jest jadłospis podany na cały miesiąc i 

może sobie z niego wybrać to kiedy chce jeść, ale do końca października musi to zgłosić. 

Radna Irena Ratajczak zapytała jak szkoła radzi sobie z obiadami płaconymi przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w przypadku jeśli dziecka nie ma? 

Dyrektor R.Grajek wyjaśnił, że pierwszy dzień nieobecności przepada, ten pieniądz nie jest 

do zwrotu. Jeśli dziecka nie będzie, kolejne dni można odliczyć ale pod warunkiem, że rodzic 

zgłosi nieobecność. 

Radny Marian Kaczmarek zapytał jaka jest forma płatności za obiady? 

Pan Ryszard Grajek odpowiedział, że z góry, na konto. Jeśli jest to zapłata za kilka dni to 

wówczas można zapłacić u pani intendentki.  
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Radny Henryk Pawlak  zapytał czy nauczyciele mogą wykupić obiady? 

Pa Grajek odpowiedział, że tak, zgodnie z zapisem w regulaminie. Do zakupu obiadów bez 

komplikacji karno-skarbowych są uczniowie i pracownicy. 

Ponadto Dyrektor Ryszard Grajek powiedział, że był pomysł żeby uczniowie mogli korzystać 

z wi-fi na swoim sprzęcie, zakończyło się tym, że rady rodziców nie wyraziły na to zgody. W 

tej chwili wi-fi jest dla sprzętu szkolnego i dla sprzętu prywatnego uczniów, jeżeli korzystają 

na lekcji za zgodą nauczyciela. Poza drobnymi rzeczami wszyscy szanują tą umowę. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Granowo 

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka przedstawiła projekt uchwały. Strategia jest 

obszernym dokumentem, który opracowała firma zewnętrzna. Strategia obejmuje lata 2014-

2020. Jest to dokument strategiczny, który powstał na bazie opracowanego raportu o stanie 

Gminy. W strategii została określona misja, wizja i dwa cele strategiczne: 

1. Rozwój infrastruktury technicznej i gospodarki. 

2. Stwarzanie atrakcyjnych warunków do rozwoju i wypoczynku. 

Cele strategiczne w następnych pozycjach strategii generują poszczególne projekty i zadania 

projektów. Projekty zrobiono na podstawie przeglądu najważniejszych dziedzin 

funkcjonowania całej gminy i pomysłów co by było potrzebne, aby Gmina lepiej 

funkcjonowała, jakie sa zadania do realizacji, które służyć będą rozwojowi Gminy. Strategia 

było tworzona w wyniku konsultacji z radnymi, sołtysami, przedsiębiorcami, organizacjami 

pozarządowymi, gdzie każda z tych grup mogła zgłosić własne projekty i propozycje do 

realizacji przez Gminę. Strategia jest dokumentem strategicznym potrzebnym głównie do 

pozyskiwania funduszów europejskich. Każde zdanie, na które środki będą pozyskiwane z UE 

musi byc zapisane w strategii. Strategie można zmieniać, kompetencje w tym zakresie ma 

wyłącznie Rada Gminy. W strategii ujęte są zadania, które dotyczą zadań własnych Gminy 

ale także zadania które mogą być realizowane przez Powiat, przy współpracy Gminy czy też 

przez Województwo. 

Wójt Zbigniew Kaczmarek dopowiedział, że jest to dokument który może być 

modyfikowany. Jeśli będzie projekt, który nie będzie w strategii ujęty to zawsze można go 

dopisać. 

Radna Krystyna Kasperek zagłosiła następujące uwagi do projektu strategii: 
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− w strategii nie jest wymieniona ścieżka rowerowa w Granówku przy drodze 

powiatowej, ten odcinek łączący ścieżkę rowerowa ze świetlicą w Granówku 

powinien być wykazany, 

− jest wykazana budowa drogi do Kąkolewa , nie jest ujęta poprawa bezpieczeństwa w 

Kąkolewie przy szkole, miejsce dla autobusu szkolnego, powinno to być razem 

uwzględnione, 

− powinna być obwodnica dla Granowa ponieważ może zdarzyć się tak, że po 

wybudowaniu "S" ruch przez Granowo będzie wzmożony. Jest zapis na ten temat 

jednakże trzeba to monitować i wysyłać pisma, aby było to ujęte w planach 

dotyczących drogi krajowej, 

− skate park, który ma powstać na wysypisku jest ujęty w innym programie, nie 

związanym z wysypiskiem. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że rekultywacja jest rekultywacją a skate park jest ujęty w 

programie dotyczącym sportu i rekreacji.  

Wójt powiedział, że zapis w strategii jest bardzo szeroki, nie uwzględnia wszystkich 

oczekiwać. Zapisujemy hasła np. budowa ścieżek rowerowych ale nie uwzględniamy 

szczegółowych zadań. Jak są zapisane ścieżki rowerowe to nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

wprowadzić konkretne zadanie np. ścieżka w Granówku celowe było nie wpisywanie 

konkretnych zadań. Strategia pozwala na staranie się o środki unijne. 

Skarbnik dopowiedziała, że w strategii wypisane są rzeczy które nie istnieją a ścieżka do 

Granówka istnieje. Nie znaczy to jednak, że to zadanie nie może być realizowane. 

Wójt dopowiedział, że budowa ścieżki do Granówka była budowana ze środków PROW, 

który nie przewidywał budowy ścieżek z miejscowości do miejscowości. Ścieżki były 

budowane od tablicy do tablicy miejscowości. 

Radna Krystyna Kasperek zapytała o zapis w Strategii dotyczący zdrowia, konkretnie 

wspieranie powstawania gabinetów specjalistycznych, czy mamy wpływ na to? 

Wójt odpowiedział,  że nie mamy wpływu, ale w dyskusji była mowa o tym, że zdrowie jest 

bardzo ważne, stąd ten szeroki zapis. Być może pojawi sie program, który sfinansuje opiekę 

specjalistyczną dla mieszkańców Gminy. 

Jako kolejny głos zabrał radny Henryk Pawlak, który powiedział, że ma podobne 

spostrzeżenia jak Radna Krystyna Kasperek. Strategie traktuje jak drogę do spełnienia 

marzeń. Ważna jest hierarchia zadań, ankietowani wykazywali ważność takich zadań jak 

budowa kanalizacji, wodociągów. Radny Henryk Pawlak ma pewne uwagi co do sposobu  
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przeprowadzenia ankiety, 12% ankietowanych to byli rolnicy a ponad 50% to byli pracownicy 

etatowi. Trzeba byłoby bardziej posłuchać rolników. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na każdym zebraniu wiejskim były rozdane ankiety, sołtysi w 

miarę swoich możliwości dostarczali i odbierali ankiety. Wróciło bardzo mało ankiet. Zespól 

przygotowujący strategie pracował  na tych ankietach które wróciły. Ankieta była również 

umieszczona na stronie internetowej, tam również mało osób ją wypełniło. 

Radny Henryk Pawlak zauważył, że w strategii proponuje się, aby te świetlice były także 

finansowane z funduszu alkoholowego. 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek powiedziała, że taki zapis w strategii nie może być. 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka powiedziała, że zapis ten musi być ze strategii usunięty 

ponieważ jest niezgodny z prawem. 

Radni przyjęli zmianę do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/68/2015 w sprawie uchwalenia Strategii 

Rozwoju Gminy Granowo stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działek o nr. ewid. 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina Granowo 

 

Wójt wyjaśnił, że właściciel działek wystąpił z wnioskiem do Gminy o sporządzenie zmiany 

miejscowego planu dla swoich działek. Działki położone są w Januszewicach między drogą a 

jeziorem. Zmiana ma dotyczyć sposobu zagospodarowania działek oraz zmiany parametrów 

zabudowy. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/69/2015 w sprawie przystapienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid. : 

171/3 i 171/4 w Januszewicach stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działki o nr. ewid. 552/4 w miejscowości Granowo 
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Wójt przedstawił projekt uchwały. Uchwała dotyczy terenu pod działalność gospodarczą, 

przy stacji benzynowej DUET, właścicielem działki jest Pan Podgórski. Właściciel chce 

rozbudować działalność gospodarczą. Podjęcie uchwały wdraża procedurę zmiany planu. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/70/2015 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 

552/4 w miejscowości Granowo stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

d) wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił założenia do podatków na rok 2016. 

Wójt wyjaśnił, że w związku z komunikatem Prezesa GUS, w sprawie wysokości średniej 

ceny skupu żyta za 1dt, którą przyjmuje się do podatku rolnego, a która jest niższa niż w roku 

ubiegłym, wyszedł z inicjatywą, aby nie podnosić pozostałych podatków.  

Maksymalna stawka żyta, która została ogłoszona to 53,73 zł, w ubiegłym roku stawka 

podatku rolnego wynosiła 58zł. W związku z tym, że obniżamy stawkę w stosunku do tej z 

ubiegłego roku i zostaje na poziomie 53,73zł nie będzie podejmowana uchwała. W kilku 

pozycjach podatek trzeba było obniżyć, ponieważ istniejące stawki maksymalne zostały w 

tym roku obniżone. 

Ponadto Wójt poinformował, że wpłynęło pismo z Komendy Wojewódzkiej Policji w 

Poznaniu z prośbą o zwolnienie z podatku od nieruchomości w 2016 roku, nieruchomości 

zajętych na cele bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

Wójt powiedział, że kilkakrotnie zwracał się do Starostwa w Grodzisku Wlkp. z prośbą o 

przekazanie budynku dawnego komisariatu i nie ma do tej pory zgody na to. W związku z 

tym zwolnienie jest bezzasadne ponieważ taki obiekt nie funkcjonuje na terenie gminy. 

Radny Henryk Pawlak zapytał czy za budynek kolejowy uiszczany jest podatek? 

Wójt odpowiedział, że tak. 

Radca Prawny Pani Magdalena Podsiadłowska-Pawlak wyjaśniła, że Rada może wprowadzić 

zwolnienia przedmiotowe np. budynki zajęte na potrzeby oświaty, nie wolno natomiast 

wprowadzać zwolnień podmiotowych np. dla policji. 

Rada nie wyraziła zgody na zwolnienie z podatku w/w obiektów. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 
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Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/71/2015 w sprawie wysokości stawek 

podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

e) wysokości stawek podatku od środków transportowych 

 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/72/2015 w sprawie wysokości stawek 

podatku od środków transportowych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

f) wprowadzenia opłaty targowej oraz ustalenia stawek opłaty targowej 

 

Radca Prawny Magdalena Podsiadłowska - Pawlak wyjaśniła, że będzie różnica między 

stanem prawnym który będzie obowiązywał od 1 stycznia do tego dotychczasowego. Do tej 

pory opłata targowa obowiązywała z mocy ustawy, trzeba było ustalać tylko stawkę, teraz 

ustawa mówi że jeżeli Rada będzie chciała taką opłatę  to ją wprowadza. Ta opłata nie jest 

teraz obligatoryjna. 

Wójt wyjaśnił, że stawki zostają w takiej samej wysokości. Na tej opłacie nie zarabiamy, 

opłata pokrywa koszty utrzymania targowiska. 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka dopowiedziała, że jest wprowadzony w tej uchwale zapis 

wprowadzający dzienna stawkę opłaty targowej na uroczystościach i imprezach gminnych. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/73/2015 w sprawie wprowadzenia opłaty 

targowej oraz ustalenia stawek opłaty targowej stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

g) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, podatku rolnego 

od osób fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, określenia inkasentów oraz 

wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie sołectw gminy Granowo 
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Wójt wyjaśnił, że zmiana tej uchwały podyktowana jest zmianą sołtysa w miejscowości 

Zemsko. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/74/2015 w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku od nieruchomości od osób fizycznych, podatku rolnego od osób fizycznych i podatku 

leśnego od osób fizycznych, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso 

na terenie sołectw gminy Granowo stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

h) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że zmieniła się ustawa o podatkach i 

opłatach lokalnych, nazwy w formularzach muszą być zgodne z ustawą, stąd zmiana 

dotychczasowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/75/2015 w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

i) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego zasobu 

nieruchomości samodzielnego lokalu niemieszkalnego znajdującego się w budynku 

wielorodzinnym nr 3, na działce o numerze ewidencyjnym 89 w obrębie Kotowo, gmina 

Granowo 

 

Wójt wyjaśnił, że uchwała w tej sprawie była podejmowana na ostatniej sesji. W poprzedniej 

uchwale wystąpił błąd, podano w niej błędny numer księgi wieczystej. Uchwała ta prostuje 

błąd. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/76/2015 w sprawie nieodpłatnego przejęcia 

od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego zasobu nieruchomości samodzielnego 
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lokalu niemieszkalnego znajdującego się w budynku wielorodzinnym nr 3, na działce o 

numerze ewidencyjnym 89 w obrębie Kotowo, gmina Granowo stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

j) uchwalenia regulaminów placów zabaw, boisk sportowych i terenów rekreacyjnych na 

terenie gminy Granowo 

 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek omówiła projekt uchwały. Przez lata przybyło różnych 

miejsc użyteczności publicznych. Z inicjatywy Radnego Henryka Pawlaka zajęto sie tym 

tematem. Zostało wyodrębnionych pięć grup tych miejsc publicznych, każdy stanowi 

oddzielny załącznik do uchwały. Zapis regulaminów nie może obejmować zapisów 

ustawowych, dlatego to co jest zawarte w regulaminie nie zostało unormowane wcześniej w 

ustawach. Część pożądanych zachowań zostało uregulowanych kodeksie cywilnym, ustawie 

przeciwalkoholowej min. takie zapisy jak używanie alkoholu. W miejscach tych będą tablice 

informacyjne, które będą zawierać wszystkie pożądane zachowania. 

Radna Krystyna Kasperek zauważyła, że w niektórych załącznikach jest zakaz wjazdu 

pojazdami mechanicznymi, nie ma tego w Granowie. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że rowerami ludzie jeżdżą w parku Wieczorka. 

Przewodniczący Rady zapytał jak rozumieć zapis, że nie wolno rozpalać ogniska w miejscach 

do tego nie wyznaczonych, jak ma wyglądać wyznaczone miejsce? 

Radna Krystyna Kasperek uważa, że takie miejsce powinno być np. obłożone kamieniami. 

Radca Prawny M.Podsiadłowska-Pawlak powiedziała, że nie wolno pisać w regulaminach, że 

dzieci do lat 12 tylko pod nadzorem czy opieką. Rodzice mają władzę rodzicielską i decydują 

czy puścić dziecko czy nie. Gmina nie ponosi za to odpowiedzialności, chyba że stworzyła 

niebezpieczeństwa. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/77/2015 w sprawie uchwalenia 

regulaminów placów zabaw, boisk sportowych i terenów rekreacyjnych na terenie gminy 

Granowo stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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k) przyjęcia do wykonania przez gminę Granowo zadania z zakresu administracji rządowej 

 

Wójt omówił dwie kolejne uchwały, które dotyczą tej samej materii. Pierwsza uchwała 

dotyczy udzielenia pomocy Zarządowi Dróg Krajowych, dotyczy chodnika w Granowie. 

Należy podpisać porozumienie, aby rozwiązać kwestie chodnika, który nie jest w tej chwili 

ścieżką pieszo-rowerową. Po rozmowach jest decyzja o  wspólnym zajęciu się tematem, 

materiał dostarczy GDDKiA a wykonanie będzie po stronie Gminy. 

Kolejna uchwała dotyczy chodnika przy drodze powiatowej w Zemsku, będzie zrobiony 

kolejny etap chodnika. Podjęcie uchwały pozwoli na podpisanie porozumienia w tej sprawie. 

Przekazana kwota to 20 000zł. 

Radna Krystyna Kasperek stwierdziła, że coraz więcej jest uchwał gdzie przejmujemy 

obowiązki. Buntujemy sie, że rząd obarcza samorządy zadaniami, nie dając pieniędzy. My 

przyjmujemy nie swoje zadania. Jestem za tym, żeby ten chodnik był, jest to dla poprawy 

bezpieczeństwa ale znowu robimy nie swoje zadania. 

Radny Jacek Gontarski zapytał czy przy poszerzeniu chodnika na ulicy Poznańskiej od strony 

jezdni będzie barierka czy tylko pas zieleni? 

Wójt odpowiedział, że chodzi tylko o poszerzenie więc raczej tylko pas. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych,  głosów przeciwnych nie było , wstrzymujących się 1.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/78/2015 w sprawie przyjęcia do wykonania 

przez gminę Granowo zadania z zakresu administracji rządowej  stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

l) pomocy finansowej udzielonej Powiatowi Grodziskiemu 

 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych nie było,  wstrzymujących się 1.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/79/2015 w sprawie pomocy finansowej 

udzielonej Powiatowi Grodziskiemu stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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m) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały. 

1. Na podstawie pisma Wojewody zwiększa sie plan dochodów i wydatków o kwotę 1 

167zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w części 

gwarantowanej z budżetu państwa. 

2. Zwiększa sie plan dochodów i wydatków Ośrodka Pomocy Społecznej o kwotę           

6 442zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych oraz o kwotę 5 

817zł, z przeznaczeniem na wypłatę dodatku na pracownika socjalnego zatrudnionego 

w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 

2015. 

3. Wpłynęły dwie decyzje dotyczące zwiększenia planów dochodów i wydatków. W 

wysokości 19 562zł, które zostały przeznaczone na diety dla członków obwodowych 

komisji wyborczych powołanych w celu przeprowadzenia głosowania w wyborach do 

Sejmu i Senatu RP (6000zł) oraz kwota 13 562zł., przeznaczone na dofinansowanie 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

4. Po stronie wydatków dokonano zmian głównie po stronie środków z funduszu 

sołeckiego, na podstawie uchwał zebrań wiejskich i zmianach przedsięwzięć dla 

sołectwa Kotowo, Kąkolewo, Drużyń i Bielawy. 

5. Udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Grodziskiego na remont chodnika w pasie 

drogi powiatowej w miejscowości Zemsko. 

6. Bezwynikowe zmiany między paragrafami w celu prawidłowego funkcjonowania 

jednostek. 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/80/2015 w sprawie pomocy finansowej 

udzielonej Powiatowi Grodziskiemu stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Granowo 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że Gmina otrzymała oficjalne pismo w 

sprawie przyznania  dotacji na dofinansowania projektu gospodarki niskoemisyjnej ale Gmina 
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musi zabezpieczyć środki na pokrycie wydatków związanych z utworzeniem tego programu. 

Zmiana WPF polega na tym, że do wykazu przedsięwzięć dodaje sie nowe przedsięwzięcie 

pod nazwa "Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Granowo", 

dofinansowane ze środków WFOŚiGW w Poznaniu. Wartość przedsięwzięcia to 24 600zł. 

Czas realizacji 2016r. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/81/2015 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Granowo stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Po wyczerpaniu punktu 7 obrad Wójt powiedział, że w trakcie trwania sesji wyszła prośba 

Gminy Grodzisk Wlkp., aby Radni podjęli uchwałę intencyjną w sprawie dofinansowania do 

"schetynówki", o którą stara się Gmina Grodzisk Wlkp. Dotyczy to przebudowy ulicy 

Nowotomyskiej, Bukowskiej, Drzymały i Nowej wraz z przebudową skrzyżowania ulicy 

Bukowskiej, Nowotomyskiej, Półwiejskiej, Żwirki i Wigury na skrzyżowanie typu rondo. W 

zamian Grodzisk deklaruje, że tą kwotę nam zwrócą, jest to na zasadzie pomocy. Jest to 

uchwała intencyjna. jeśli Grodzisk otrzyma pieniądze na to zadanie, wówczas zostanie 

podpisane porozumienie i po stronie dochodów i wydatków zostanie to w budżecie zapisane. 

Tą samą kwotę wyznaczymy na nasze zadania. Gminy nie będzie to kosztować żadnych 

środków, jest wzajemna pomoc. 

Radna Krystyna Kasperek zapytała czy wydajemy w tym momencie jakieś środki? 

Wójt wyjaśnił, że nie. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zaproponował zmianę do porządku obrad  

poprzez dodanie w punkcie 7 ppkt o), uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Grodzisk Wlkp. 

Głosowanie: "za" przyjęciem zaproponowanej zmiany głosowało 15 radnych obecnych na 

sesji. Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. 

 

o) udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Grodzisk Wlkp. 

 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 
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Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XI/82/2015 w udzielenie pomocy finansowej 

dla Gminy Grodzisk Wlkp. stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad.8. Dyskusja nad uchwałą Nr XI/65/2015 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 29 września 

2015 r. w sprawie apelu samorządu Powiatu Grodziskiego do samorządów gmin: Granowo, 

Grodzisk Wielkopolski, Kamieniec, Rakoniewice, Wielichowo oraz podjęcie oświadczenia w 

w/w sprawie. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek powiedział, że temat ten był szeroko omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Zarząd Powiatu Grodziskiego zwrócił się do gmin o zapisanie w 

budżecie konkretnych kwot na pomoc szpitalowi. Dochody Gminy, z uwagi na to że nie 

podnosimy podatków będą niższe. Gmina jest w trakcie pozyskiwania środków unijnych i 

możliwości kredytowe, które Gmina posiada trzeba zabezpieczyć na te cele. Szpital jest 

rozbudowywany jest w wyniku decyzji samorządu powiatowego, korzystają z kredytu 

komercyjnego, nie korzystają ze  środków unijnych. Dla nas priorytetem są środki unijne, 

realizacja zadań własnych. Nie widzimy możliwości dofinansowania szpitala, przynajmniej 

na etapie tworzenia budżetu. Nie jest nigdzie zapisane, że szpitale są zadaniem gminy, 

wszyscy zgadzamy się z tym, że jest to zadanie Państwa, realizujemy wiele zadań których 

inne instytucje czy samorządy nie realizują. Każdy ma swoje kompetencje, dajemy środki na 

zadania które nie są naszymi zadaniami. Po długiej dyskusji odnośnie koncepcji budowy 

szpitala, koncepcji jego funkcjonowania, szans na to czy to będzie zakończone mamy wiele 

pytań i niejasności. Argumenty, które zostały przedstawione w apelu nie dają żadnej szansy 

na to, żeby była jasność tego funkcjonowania. Na etapie tworzenia budżetu nie stać nas na to, 

aby zapisać kwotę na szpital. mamy dużo zadań, na które nas nie stać i wybieramy priorytety. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść oświadczenia Rady Gminy w sprawie apelu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie oświadczenie. 

Radni  jednogłośnie przyjęli oświadczenie w sprawie Oświadczenie w sprawie uchwały Nr 

XI/65/2015 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 29 września 2015r. w sprawie apelu 

samorządu Powiatu Grodziskiego do samorządów gmin: Granowo, Grodzisk Wielkopolski, 

kamieniec, Rakoniewice, Wielichowo. 

Oświadczenie stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad.10. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych, które zostały 

złożone przez radnych poprzedniej kadencji, w związku z zakończeniem kadencji a także 

oświadczeń nowej Rady związanych z rozpoczęciem kadencji i oświadczeń złożonych za rok 

podatkowy 2014. 

 

Ad.11. Wolne głosy i wnioski. 

 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek złożyła ustne sprawozdanie z posiedzenia Rady 

Społecznej SP ZOZ w Grodzisku Wlkp., które odbyło sie 17 września 2015r. 

Wójt Zbigniew Kaczmarek zaprosił wszystkich obecnych na Granowske Marcinki. Wójt 

poinformował, że Starostwo organizuje "białą sobotę" dla mieszkańców gminy Granowo. 

Ponadto Wójt powiedział, że 8 listopada będzie miało miejsce uroczyste przekazanie nowego 

wozu strażackiego. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady XI 

sesji VII kadencji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

      Protokółowała      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ilona Hertig-Kruszona 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Odpowiedź na wnioski złożone na Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego rady Gminy Granowo. 

5. Opinia Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników wybranych przez Radę Gminy 

Granowo. 

6. Uchwała Nr XI/67/2015 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 

Grodzisku Wlkp. 

7. Uchwała Nr XI/68/2015 w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Granowo. 

8. Uchwała Nr XI/69/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid. : 171/3 i 171/4 w 

Januszewicach. 

9. Uchwała Nr XI/70/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 552/4 w miejscowości 

Granowo. 

10. Uchwała Nr XI/71/2015 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

11. Uchwała Nr XI/72/2015 w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

12. Uchwała Nr XI/73/2015 w sprawie wprowadzenia opłaty targowej oraz ustalenia 

stawek opłaty targowej. 

13. Uchwała Nr XI/74/2015 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości 

od osób fizycznych, podatku rolnego od osób fizycznych i podatku leśnego od osób 

fizycznych, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie 

sołectw gminy Granowo. 

14. Uchwała Nr XI/75/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych. 

15. Uchwała Nr XI/76/2015 w sprawie nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości 

Rolnych do gminnego zasobu nieruchomości samodzielnego lokalu niemieszkalnego 

znajdującego się w budynku wielorodzinnym nr 3, na działce o numerze 

ewidencyjnym 89 w obrębie Kotowo, gmina Granowo. 
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16. Uchwała Nr XI/77/2015 w sprawie uchwalenia regulaminów placów zabaw, boisk 

sportowych i terenów rekreacyjnych na terenie gminy Granowo. 

17. Uchwała Nr XI/78/2015 w sprawie przyjęcia do wykonania przez gminę Granowo 

zadania z zakresu administracji rządowej. 

18. Uchwała Nr XI/79/2015 w sprawie pomocy finansowej udzielonej Powiatowi 

Grodziskiemu. 

19. Uchwała Nr XI/80/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

20. Uchwała Nr XI/81/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Granowo. 

21. Uchwała Nr XI/82/2015 w udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Grodzisk Wlkp. 

22. Oświadczenie w sprawie uchwały Nr XI/65/2015 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 

29 września 2015r. w sprawie apelu samorządu Powiatu Grodziskiego do samorządów 

gmin: Granowo, Grodzisk Wielkopolski, kamieniec, Rakoniewice, Wielichowo. 

 

 

 


